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Zapisnik sa sastanka UO-NO BEOGRAD 
27.04.2025. 

 

       Dana 27.04.2025. godine sa početkom u 11h u Beogradu  održan je redovan sastanak UO-NO Srpske Ornitološke 

Federacije. 

       Sastanku su prisustvovali: Dragan Kusonić (predsednik), Robert Tomek (potpredsednik), Miroslav Stojanović 

(sekretar), Marina Jovanović (blagajnik),Jelena Virić (član UO.), Miloš Stanković (član UO) g. Milan Mijić(član UO), 

g.Dr Nenad Radojičić (Predsednik SO.), Saša Janković (član NO) g. Dragan Gostojić (član NO) 

 

        Predsednik Dragan Kusonić  u uvodnoj reči poželeo je dobrodošlicu svim prisutnima i saopštio predloženi dnevni 

red. 

1. Osvrt na prethodni period (dešavanja, izložbe i takmičenja, Ornitološki šampionat Srbije, Skupština COM...) 

2. Izveštaj blagajnice, (prstenovi, članarine idr.) 

3. Izveštaj sekretara (nove članice, brisanje neaktivnih...) 

4. Skupština SOFa 2025. 

5. SO SOF 

6. Konkurs za državni šampionat Srbije 2025. 

7. II COM Balkan kup 2026. 

8. Plan i program za 2025. (visina članarine, cena prstenova...)  

9. Razno : (ministarstvo, vet. Uprava, ponuda za izradu prstenova...) 

 

Predsednik Kusonić je otvorio ovo zasedanje i pri prvoj tački sublimirao rad UO u prethodnom periodu. 

Naveo je da je UO marljivo radio po već ustaljenoj praksi , te da je zadovoljan radom i angažovanjem. Konstatovano je 

da su u prethodnom periodu realizovane sve izložbe i takmičenja koja su bila po planu što je krunisano  Državnim 

šampionatom u Somboru. 
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Nakon ovoga raspravljano je o ustanovljavanju minimuma trajanja Državnog šampionata. Nakon polemike i 

sagledavanja dosadašnjih primera odlučeno je da se u pravilniku o održavanju Državnog šampionata precizira 

minimalno trajanje od 4 (četiri) dana, da ostaje odredba da je realizator obavezan da obezbedi  smeštaj i hranu 

predsedniku saveza, sekretaru, blagajniku i predsedniku Sudijske  organizacije ili ovlašćenom predstavniku SO za svo 

vreme trajanja šampionata. Takođe, definisano je da je realizator u obavezi da sudijama koje ocenjuju na šampionatu 

obezbedi  večeru veče pre ocenjivanja, doručak na dan ocene i ručak posle ocenjivanja. 

O Skupštini COMa govorio je g. Robert Tomek i izneo svoja zapažanja. Po njegovom mišljenju na svetskom Šampionatu 

bilo je manje ptica ali dosta dobrog kvaliteta. Tomek je  uz zahvalnost predsedniku COMa g. Karlosu Ramoi na dočeku i 

pažnji koju je posvetio našoj delegaciji zaključio da je organizacija ovog šampionata bila na veoma zavidnom nivou. 

Nadovezao se g. Miroslav Stojanović i istakao da mu je nakon svega ostao ‘’gorak ukus u ustima’’ zbog činjenice da je 

na ovoj skupštini COMa Kosovo primljeno u ovu organizaciju. Stojanović je podsetio da su Miloš Stanković i on kao 

predstavnici naše delegacije iz revolta napustili salu i Skupštinu COMa u trenutku saopštavanja prijema Kosova i 

promovisanju njihove zastave. Takođe je izneo da je on predlagao da SOF zvanično uputi protestnu notu COMu 

povodom ove odluke, ali da to nije podržala većina članova UO te da protestna nota nije upućena. Miloš Stanković deli 

nezadovoljstvo sa Stojanovićem ali i navodi  činjenicu da o prijemu Kosova u COM i nije glasano te da mi tu ništa 

nismo mogli da promenimo. Nadovezuje se i g. Nenad Radojičić i iznosi svoj stav da je još na licu mesta trebalo uputiti 

protestnu notu. Na žalost to nije urađeno. 

Pri drugoj tački dnevnog reda blagajnica Marina je iznela podatke o uplatama klupskih i individualnih članarina kao i 

naručenom broju prstenova za 2025.god. 

Pri ovoj tački predsednik SO g. Nenad Radojičić predložio je da SOF otvori podračun u banci na koji bi SO uplaćivala 

svoje članarine i ostala sredstva jer bi time bio olakšan rad SO u smislu uvida u raspoloživa sredstva kao i pristup i 

korišćenje istih. Nakon razmatranja ovog predloga odlućeno je da se za sada ne otvaraju dodatni žiro računi ali da 

blagajnica ima obavezu da jednom mesečno ili po potrebi šalje izveštaje SO, sekciji S1 i drugim subjektima u sastavu 

SOFa koji imaju posebne pozive na broj za uplate sredstava koja im stoje na raspolaganju. 

Blagajnica gđa Marina Jovanović iznela je da SO nije dostavila račune za isplaćena i utrošena sredstva u 2024.god. te je 

naloženo SO da u što kraćem periodu dostave račune kojim će pokriti utrošena sredstva. 

 

Pri trećoj tački sekretar saveza g. Miroslav Stojanović izneo je da je dobio jedan zahtev za prijem u SOF i to od 

udruženja ‘’ Jagodina 035’’  UO je konstatovao da pregledom dostavljene dokumentacije nije našao bilo šta što bi bila 

smetnja za pristupanje ovog udruženja u SOF te je jednoglasno doneo pozitivno rešenje na ovaj zahtev. Sekretar će 

ovom udruženju uputiti poziv za narednu skupštinu SOFa na kojoj će biti verifikovan njihov prijem. 

Nadalje je konstatovano da je udruženje ‘’Svila’’ iz Svilajnca neplaćanjem članarine tri godine za redom steklo uslov za 

brisanje iz članstva, kao i udruženje ‘’ Slavujar Toplice’’ iz Prokuplja koje je izbrisano iz registra udruženja u APRu. 

 

U okviru četvrte tačke dogovoreno je da se skupština SOFa 2025. Održi u Ugrinovcima 22.06.2025.god.  

 

U petoj tački razgovarano je o Sudijskoj organizaciji SOFa. 

Reč je dobio predsednik SO g. Nenad Radojičić koji je prisutne upoznao sa dešavanjima u SO kao i o njihovim 

planovima za naredni period ali i o zahtevima upućenim Upravnom Odboru SOFa koji su usaglašeni na prethodno 

održanoj skupštini SO. 



 

 

Između ostalog predlozi SO su bilii: povećanje takse za ocenu po ptici, povećanje nadoknade za putne troškove sudija, 

i modifikacija programa za izložbe i ubacivanje opcije štampanja izveštaja o ocenjivanju kako ih sudije više ne bi pisali 

ručno. 

Nakon razmatranja svih predloga i sagledavanja argumenata odlučeno je da taksa za ocenjivanje po ptici bude 50din., 

da seputni troškovi obračunavaju po ceni povratne autobuske karte ili 30din po kilometru udaljenosti mesta 

stanovanja sudije do mesta održavanja izložbe/takmičenja. Taksa za ocenjivanje ptica za sekcije u kojima iste ptice 

ocenjuju više sudija deli se na broj sudija tj mora biti u skladu sa ukupnim brojem ocenjenih ptica, za istu pticu se ne 

može više puta naplatiti taksa bez obzira koliko sudija je ocenjuju. 

Što se tiče modifikacije programa za štampanje izveštaja o ocenjivanju ostavljeno je da g. Mijić razmotri sve opcije i 

pokuša da i taj zahtev implementira u softver za organizaciju izložbi. 

Robert Tomek još jednom je apelovao na SO da obrate malo više pažnje na suđenje u sekcijama papagaja i egzota, a 

ne samo na sekciju D. Radojičić se složio da je u tim sekcijama bilo problema, ali da će nastojati da ne bude tako u 

narednoj sezoni. 

Pri ovoj tački reč je uzeo i g. Miloš Stanković koji je govorio o časopisu SOFa  ‘’Avifauni’’. U svom izlaganju izrazio je 

nezadovoljstvo izborom g.Sapožničenka na mesto glavnog i odgovornog urednika Avifaune, takođe je upoznao 

prisutne da uređivački odbor trenutno ima dovoljno tekstova i da će naredni broj AF biti podeljen članovina na 

skupštini saveza. 

 

Po šestoj tački  odlučeno je da se u konkurs za realizatora Državnog šampionata implementiraju stavovi i zaključci iz 

prve tačke dnevnog reda kao i da se razmotri povećanje iznosa donacije SOFa u skladu sa finansijskim stanjem. 

Takođe, odlučeno je da se u memorijale za Državni šampionat uvrsti i memorijal Dragan Savić sa ograničenjem od tri 

godine. Ovo ograničenje primenjivaće se i na druge memorijale u skladu sa odlukama UO. 

Konkurs za realizatora 66. Državnog šampionata Srbije biće poslat udruženjima uz poziv za skupštinu SOFa. 

 

Što se tiče II COM Balkan kupa za koji je SOF aplicirao u COM i koji je zvanično uvršten u kalendar izložbi pri COM za 

2026.god.  odlučeno je da se realizacija ovog kupa iz praktičnih i finansijskih razloga ponovo veže za Državni šampionat 

Srbije za 2026.god. te da se već sada planiraju sredstva za ovu prestižnu manifestaciju koja zahteva organizaciju na 

višem nivou od šampionata Srbije. Konkurs za realizatora ove manifestacije će takođe biti dostavljen udruženjima pri 

pozivu za skupštinu SOFa 2025. 

 

Osmu tačku započeo je potpredsednik SOFa  g. Tomek Robert i predložio korekciju cena prstenova za 2026.godinu u 

skladu sa rastom svih troškova realizacije nabavkei distribucije prstenova. Predložio je i da se od cene prstenova za 

2026.godinu 1din po prstenu odvoji i stavi na raspolaganje Sudijskoj organizaciji kako bi imali više sredstava za 

organizacije seminara koji su više nego potrebni kao sudijama tako i odgajivačima članovima SOFa.  

Predlog je da cene prstenova za 2026.god budu:   al.prsten do 5,5mm-50din; al.prsten od 6mm-60din.; al.ojačani 

prsten od 6mm-80din i inoks prsten 240.din. Predlog je jednoglasno usvojen. 

 

Po poslednjoj tački RAZNO razmatrane su mogućnosti SOFa u nastupu prema vet.upravi i problemima vezanim za 

veterinarsku dokumentaciju kako za prekogranični  prelaz ptica, tako i za dokumentaciju potrebnu za učestvovanje  



 

 

ptica na našim nacionalnim izložbama i takmičenjima. Dogovoreno je da se ponovo obratimo ministarstvu veterine i 

pokušamo da rešimo postojeće probleme. 

O ponudi za izradu prstenova proizvođača iz NS. Razmatrano  je ali je odlučeno da se o tome podrobnije razgovara 

ukoliko dobijemo zvaničnu ponudu putem zvaničnih sredstava kominikacije. 

Pri ovoj tački g. Milan Mijić ponovo je skrenuo pažnju predsedniku SO da mu dostave validne sekcije i klase kao i da 

potvrde njegov predlog sekcija i klasa koje je od odradio i poslao SO. 

Odlučeno je i da se opredele sredstva  za  plaćanje nadoknade za održavanje sajta i unapređenje programa za ocenu 

ptica u iznosu od 30.000din na godišnjem nivou. 

Ova tačka završena je izveštajem NO koji je na ovom sastanku i izvršio proveru finansijskog poslovanja i konstatovao 

da osim nedostatka fiskalnih računa za sredstva kojima je raspolagala SO nisu uočene druge nepravilnosti. 

 

Sastanak je završen u 14h. 

 

 

 

          UBeogradu 

          27.04.2025. god. 

 

       Zapisničar, Sekretar SOF-a                                 M.P.                                     Predsednik SOF-a 

         Stojanović Miroslav                                                                                            Dragan Kusonić 

                                                                                                                    

       ______________________                                                                                        _______________________                                                                                                                                                                                  
                                            

 

 


